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Protokół Nr XXXI.2018 
z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 12 lutego 2018 roku 
 
 

  1. Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia obrad XXIX sesji V kadencji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław Gąsik 
stwierdzając obecność 19 radnych. Przewodniczący Rady przywitał: Zarząd Powiatu Żagań-
skiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, Radcę 
Prawnego Michała Zwolaka, Komendanta Powiatowej Policji Artura Kamińskiego, Rzecznika 
Prasowego Policji Sylwię Woroniec, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 
Marka Ławreckiego, dyrektorów jednostek podległych, przedstawicieli prasy lokalnej. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poinformował, że w związku z odejściem ze służby 
Pana Artura Kamińskiego Komendanta Powiatowego Policji w Żaganiu oraz Pani Sylwii Wo-
roniec rzecznika prasowego Powiatowej Policji w Żaganiu, wspólnie z Zarządem Powiatu zło-
żymy podziękowania za sumienna długoletnią pracę i duży wkład pracy na rzecz bezpieczeń-
stwa i porządku publicznego powiatu żagańskiego.  
Starosta Henryk Janowicz w imieniu Zarządu Powiatu oraz Przewodniczący Rady Mirosław 
Gąsik w imieniu Rady Powiatu podziękowali Panu Arturowi Kamińskiemu Komendantowi Po-
wiatowej Policji w Żaganiu oraz Pani Sylwii Woroniec rzecznikowi prasowemu Powiatowej 
Policji w Żaganiu złożyli podziękowania i wręczyli drobne upominki. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Radnego Macieja Borynę o przedstawienie ko-
lejnego miłego wydarzenia w powiecie żagańskim. 
Radny Maciej Boryna: Kapituła przy Towarzystwie Bory Dolnośląskie, co roku przyznają ho-
norowe tytuły osobom szczególnie zasłużonym dla ziemi szprotawskiej oraz regionu Borów 
Dolnośląskich w minionym roku, a w tym rejonie położona jest prawie połowa naszego po-
wiatu. Pierwsze wyróżnienie za działalność w 2017 roku przyznano Panu Krzysztofowi Skiba, 
który od dwóch lat jest aktywnie zaangażowany w sprawy ochrony zdrowia mieszkańców, śro-
dowiska naturalnego, a przede wszystkim w kontekście oddziaływania miejscowego składowi-
ska. Prowadzi społeczny monitoring, utrzymuje kontakt z inspekcjami i informuje społeczeń-
stwo o zaobserwowanych zdarzeniach. Dzięki swojej działalności stał się osobą o dużym zau-
faniu publicznym. Drugie wyróżnienie przypadło przedsiębiorcy Panu Zbigniewowi Czmudzie 
z Wiechlic. To wybitny menadżer, w ostatnich latach prowadzony przez niego Pałac Wiechlice, 
jak żadna inna instytucja w regionie, przyczynił się do promocji marki i walorów Borów Dol-
nośląskich. Prowadzony przez Pana Zbigniewa Czmudę Pałac Wiechlice stanowi obecnie cen-
tralny ośrodek i motor napędowy lokalnej turystyki oraz wszystkiego, co z nią związane. Za-
znaczyć należy, że rozpoczynając działalność w Wiechlicach, efekt ten osiągnął niemalże od 
zera wznosząc z ruin zabytkowych zespół pałacowy Neumannów. Zdobywca wielu różnych 
nagród i tytułów. W 2012 roku otrzymał już wyróżnienie Frater Sprotaviensis. Poproszę pana 
Starostę i Przewodniczącego o uhonorowanie laureatów, a Państwa o nagrodzenie oklaskami 
naszych mieszkańców powiatu. 
Starosta Henryk Janowicz oraz Przewodniczący Rady uhonorowali laureatów i podziękowali 
za społeczną działalność. 
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2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy są propozycje zmian do proponowanego porządku 
obrad.  
Starosta Henryk Janowicz: do porządku obrad chciałby wprowadzić projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości oraz zezwo-
lenia na odstąpienie od obowiązku zastosowania drogi przetargowej przed oddaniem nierucho-
mości w dzierżawę na okres dłuższy niż 3 lata. 
Innych propozycji zmian do porządku obrad radni nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie wniosek Starosty Henryka Ja-
nowicza o zmianę porządku obrad. 
Wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowadzo-
nych zmianach. 
Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

  1. Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 
    1) Nr XXIX.2017 z dnia 12 grudnia 2017 roku, 
    2) Nr XXX.2017 z dnia 28 grudnia 2017roku. 
4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
5. Realizacja zadań przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu oraz ocena zaso-

bów pomocy społecznej w Żaganiu w 2017 roku. 
6. Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego w powiecie żagańskim w roku 2017. 
7. Stan bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego w powie-

cie żagańskim w roku 2017. 
8. Stan bezrobocia w powiecie żagańskim i funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy  

w Żaganiu w 2017 roku. 
9. Sprawozdania z prac Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego za 2017 rok. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    1) zmian budżetu, 
    2) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań w zakresie prowadzenia powiatowej 

biblioteki publicznej w latach 2018 – 2010, 
    3) ustalenia trybu i rozliczenia dotacji dla niepublicznych podmiotów oświatowych oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania, 
    4) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Szprotawie (dot. likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych), 
    5) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Szprotawie 

(dot. likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego), 
    6) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Szprotawie 

(dot. likwidacji Liceum Profilowane), 
    7) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Ża-

ganiu (dot. likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Młodzieży), 
    8) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Ża-

ganiu (dot. likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych), 
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    9) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Żaganiu w czteroletnie Li-
ceum Ogólnokształcące wchodzące w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Żaga-
niu, 

   10) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego 
im. Gen. Władysława Andersa wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Żaganiu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Gen. Władysława Andersa wcho-
dzące w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Żaganiu, 

   11) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum im. Gen Wła-
dysława Andersa wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Żaganiu  
w pięcioletnie Technikum im. Gen Władysława Andersa wchodzące w skład Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Żaganiu, 

  12) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum wchodzącego 
w skład Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu w pięcioletnie Technikum 
wchodzące w skład Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu, 

  13) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu w czterolet-
nie Liceum Ogólnokształcące wchodzące w skład Zespołu Szkół Technicznych i Liceal-
nych w Żaganiu, 

  14) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum wchodzącego 
w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej w pięcioletnie Technikum wcho-
dzące w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej, 

  15) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej w czteroletnie Li-
ceum Ogólnokształcące wchodzące w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Iło-
wej, 

  16) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum wchodzącego 
w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Szprotawie w pięcioletnie Technikum wchodzące 
w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Szprotawie, 

  17) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprotawie w czteroletnie 
Liceum Ogólnokształcące wchodzące w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Szprotawie, 

  18) delegowania dwóch radnych Powiatu Żagańskiego do udziału w pracach Komisji Bezpie-
czeństwa i Porządku, 

  19) zasad udzielania dotacji celowych spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie 
udzielania dotacji i sposobu ich rozliczania, 

   20) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości oraz 
zezwolenia na odstąpienie od obowiązku zastosowania drogi przetargowej przed odda-
niem nieruchomości w dzierżawę na okres dłuższy niż 3 lata. 

11. Interpelacje radnych. 
     12. Odpowiedzi na interpelacje. 
     13. Informacje i oświadczenia. 

       14. Wnioski. 
       15. Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: w związku z tym, że Komendant Policji i Straży Po-
żarnej w Gorzowie Wlkp. mają w dniu dzisiejszym spotkanie z Ministrem MSWiA, dlatego  
w pierwszej kolejności o przedstawienie sprawozdania poproszę Komendanta Powiatowego 
PSP w Żaganiu Marka Ławreckiego, a następnie Komendanta Powiatowego Policji Artura Ka-
mińskiego. 
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3. Stan bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego w po-
wiecie żagańskim w roku 2017. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa przeciwpożaro-
wego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego w powiecie żagańskim w roku 2017 zostało rad-
nym przesłane wraz z materiałami na sesję. Dlatego zwolnimy Komendanta PSP z obowiązku 
prezentacji i przejdziemy od razu do pytań, dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: na jakim etapie jest budowa nowej jednostki straży 
pożarnej w Szprotawie? 
Komendant PSP w Żaganiu Marek Ławrecki: dnia 6 grudnia podpisaliśmy umowę z wyko-
nawcą generalnym na inwestycję budowę jednostki pożarniczo - gaśniczej w Szprotawie. Na 
chwilę obecną trwają prace fundamentowe. Umowa na realizację inwestycji zwarta jest na 
okres do końca września 2020 roku. Chciałbym jeszcze pochwalić samorząd i jednostkę OSP 
w Brzeźnicy za działalność prewencji społecznej. Są tam dzieci, które dwa razy w tygodniu 
ćwiczą na zajęciach edukacyjnych związanych z bezpieczeństwem, ratownictwem. Jest to ini-
cjatywa godna uwagi i jest wskazana daleko idąca pomoc, ponieważ edukowanie dzieci w tej 
gminie przebiega bardzo dobrze. 
Radny Leon Cuprych: potwierdzam słowa Pana Komendanta, bo uczestniczyłem na spotkaniu 
również w Jabłonowie. Należą się tutaj słowa uznania dla Pana Komendanta za współpracę, 
koordynację pracy jednostki zawodowej z ochotnikami. W OSP jest to jedyny odział dziecięcy, 
który jest i atrakcją, bo częstą jeżdżą w mundurkach np. do kina. Jest to narybek na przyszłych 
strażaków ochotników, czy zawodowych. Jeszcze raz chciałem podziękować Panu Komendan-
towi za wspieranie tych jednostek, a ku wiedzy Radnych, żeby pomyśleć nad pomocą dla tych 
małych strażaków i jeśli zwrócą się o pomoc to żeby spojrzeć przychylnie na ich prośbę.  
Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podziękować za dobrą współpracę za cały 2017 rok, bo 
Pan Komendant bardzo mocno angażuje się w sprawy bezpieczeństwa, komisji bezpieczeń-
stwa, jak i w sprawy organizacyjne, jeżeli chodzi o niesienie pomocy, funkcjonowanie obrony 
cywilnej. Na dzień dzisiejszy współpraca z Państwową Strażą Pożarną, jak i z poszczególnymi 
jednostkami OSP wychodzi bardzo dobrze. Osobiście uczestniczyłem w spotkaniach tam, gdzie 
istnieją ochotnicze straże pożarne, na bieżąco analizujemy te wszystkie działania, pewne uwagi 
przedkładamy na pracę Zarządu, jak i na ręce Wójtów, bo OSP jest zadaniem gminy. Panie 
Komendancie, współpraca jest bardzo dobra, dziękuję bardzo za współpracę. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: chciałem podziękować za wsparcie, za współpracę  
w tych małych jednostkach OSP. Bez tej Pana pomocy, wsparcie, tych jednostek by nie było. 
W imieniu strażaków OSP chciałem bardzo serdecznie za to wsparcie podziękować. 
Komendant PSP w Żaganiu Marek Ławrecki: w ubiegłym roku pozyskaliśmy dwa nowe samo-
chody dla OSP w Brzeźnicy i Lesznie Górnym. W tym roku planujemy Niegosławice i Jelenin. 

Szczegółowe sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia prze-
ciwpowodziowego w powiecie żagańskim w roku 2017 stanowi załącznik do protokołu. 

4. Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego w powiecie żagańskim w roku 2017. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sprawozdanie o stanie porządku i bezpieczeństwa pu-
blicznego w powiecie żagańskim w roku 2017 zostało radnym przesłane wraz z materiałami na 
sesję. Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński przedstawi krótką prezentację.  
Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: sprawozdanie zostało radnym przesłane i ocze-
kuję na ewentualne pytania, ale tytułem wstępu chciałem powiedzieć, że uczestniczyłem z ko-
mendantem głównym, komendantem wojewódzkim w Gorzowie Wlkp. w odprawie rocznej w 
Szczytnie. Podsumowaliśmy pracę w roku 2017 i zostaliśmy bardzo wysoko ocenieni. Nie jest 
to tylko sucha statystyka, ale również ocena społeczeństwa, dlatego, że prowadzimy debaty 
społeczne, orientujemy się, jak nas oceniacie, gdzie mamy kierować nasze patrole i to w roku 
2017 się sprawdziło. 
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Starosta Henryk Janowicz: uczestniczyłem w rocznej podsumowaniu, jeśli chodzi o bezpie-
czeństwo w powiecie żagańskim. Byłem zachwycony tą odprawą, a przede wszystkim meryto-
rycznymi osiągnięciami pod względem zaangażowania, jeżeli chodzi o społeczeństwo naszego 
powiatu. Pod Pana kierownictwem, przywództwem bardzo dobrze funkcjonuje Powiatowa Ko-
menda Policji w Żaganiu. Te osiągnięcia, w które Pan włożył i tego, co Pan nauczył swoich 
podopiecznych bardzo dobrze jest oceniana. Robicie to, czego od was oczekujemy, jako społe-
czeństwo, robicie tak, jakbyście robili dla siebie. Jest życzliwość, pomoc, przyglądanie się pro-
blemom, a nie tylko bezinteresowna interwencja i to jest ważne. My to zauważamy, o tym mó-
wimy, będę zawsze to powtarzał i będę zawsze za to dziękował. W związku z tym, że Pan 
Komendant w najbliższych dniach odchodzi na emeryturę, chciałbym w imieniu całej Rady, 
jak i mieszkańców powiatu pożegnać tymi słowami: to, co Pan po sobie zostawia, to tylko dobre 
rzeczy i dobre chwile. Mam nadzieję, że słowa, które teraz mówię zostaną wszystkim w pa-
mięci. Był dobrym komendantem, dobrze funkcjonowała komenda Policji pod jego zarządza-
niem i to jest najważniejsze. Funkcjonowaliśmy, służąc społeczeństwu, bo bycie radnym, ko-
mendantem, mundurowym wojskowym, to jest przede wszystkim służba społeczeństwu. Raz 
jest ona dobra, a raz zła, ale ma na celu pomagać, wspierać i mówić to, co jest najważniejsze. 
Mówić o dobru, prawdzie, życzliwości i chciałbym teraz złożyć na Pana ręce ryngraf, ale też 
chciałem powiedzieć, że odchodzi osoba, z którą mi się bardzo dobrze współpracowało, Pani 
Sylwia Woroniec rzecznik prasowy Policji Powiatowej w Żaganiu, bardzo twórcza, mądra ko-
bieta, która zawsze mądrze powiedziała. Z tego, co moi współpracownicy mówią na szczeblu 
współpracy powiat – policja, to zawsze było dobrze i bardzo dobrze. Też chciałbym Pani po-
dziękować w imieniu własnym, Zarządu, Rady Powiatu i mieszkańców powiatu za to, że takich 
ludzi, jako mundurowych, policjantów będzie brakować, ale mam nadzieję, że się włączycie  
w życie publiczne i będziecie nas wspierać w inny sposób, a my o was nigdy nie zapomnimy  
i w nas możecie widzieć przyjaciół i kolegów. 
Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: bardzo dziękuję wszystkim za lata współpracy. 
Na tej sali są zdjęcia Starostów, z którymi miałem przyjemność współpracować dla dobra 
mieszkańców powiatu żagańskiego. Na ręce Pana Starosty składam podziękowania wszystkim 
za bardzo dobrą współpracę. Przechodzimy do cywila i prawdopodobnie będziemy współpra-
cować na innej płaszczyźnie. 
Pani Sylwia Woroniec rzecznik prasowy Policji Powiatowej w Żaganiu: pozwolę sobie również 
złożyć podziękowania. W żagańskiej jednostce policji pracuję od 1991 roku i za te wiele lat 
współpracy, za pomoc i okazywaną zawsze mi życzliwość, bardzo Państwu dziękuję.  
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Żaganiu mł. insp. Daniel Gotthardt: bardzo bym 
prosił o zapoznanie się z prezentacją, a szczególnie interwencjach, gdzie nasza służba to nie 
jest tylko wystawianie mandatów, łapanie złodziei, ale również też bardzo dobra pomoc. Mie-
liśmy kilka takich akcji, gdzie udało nam się pomóc mieszkańcom naszego powiatu. Przede 
wszystkim te sylwetki czterech osób, które były prezentowane na odprawie z Panem Ministrem 
Spraw Wewnętrznych i Administracji i z Komendantem Głównym, między innymi jedna z tych 
osób był Pan Komendant Komisariatu w Szprotawie, który zmarł w zeszłym roku w skutek 
wypadku samochodowego. Bardzo bym prosił, żebyście Państwo przeczytali, zobaczyli, że ci 
funkcjonariusze wypełniali służbę i rotę ślubowania do samego końca. 

Szczegółowe sprawozdanie o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w powiecie żagań-
skim w roku 2017 stanowi załącznik do protokołu. 

5. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 
    1) Nr XXIX.2017 z dnia 12 grudnia 2017 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania z protokołem z obrad XXIX sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 12 grudnia 2017 roku został wyznaczony Radny Roman Śliwiński 
oraz Rady Zdzisław Wilczyński, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Roman Śliwiński: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
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Radny Zdzisław Wilczyński: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąski poddał pod głosowanie protokół z obrad XXIX sesji 
Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 grudnia 2017 roku. 
Protokół Nr XXIX z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 grudnia 2017 roku został 
przyjęty jednogłośnie. 
    2) Nr XXX.2017 z dnia 28 grudnia 2017roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania z protokołem z obrad XXX sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 28 grudnia 2017 roku został wyznaczony Radny Bolesław Wrób-
lewski oraz Rady Zbigniew Białkowski, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Bolesław Wróblewski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Radny Zbigniew Białkowski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z obrad XXX sesji 
Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 grudnia 2017 roku. 
Protokół Nr XXX z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 grudnia 2017 roku został 
przyjęty jednogłośnie. 
6. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: szczegółowa informacja z prac Zarządu Powiatu 
została przesłana radnym wraz z materiałami na sesję, czy są pytania do przedstawionej 
informacji. 
Radni nie złożyli pytań. 

7. Realizacja zadań przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu oraz ocena 
zasobów pomocy społecznej w Żaganiu w 2017 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił dyrektora PCPR o przedstawienie informacji  
o realizacji zadań w 2017 roku. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Anna Kulczyńska: oceny zasobów pomocy 
społecznej w Żaganiu nie przedstawię, bo zgodnie z ustawa ocena powinna być przedstawiona 
do 30 kwietnia br. jednak robimy to w systemie ministerialnym, które będzie udostępnione 
dopiero na początku kwietnia, bo tak pokazuje praktyka. Struktura organizacyjna – zmieniono 
podział realizacji zadań, co wynikało z przepisów. Utworzyliśmy dział świadczeń i należności, 
czyli wyodrębniliśmy sferę typowo administracyjną, decyzji administracyjnych i not księgo-
wych, naliczania płatności od rodziców biologicznych, porozumień, jest to w dziale pierwszym. 
Dział drugi połączyliśmy, był dział rodzinnej pieczy zastępczej, a w tej chwili jest oprócz rodzin 
zastępczych jest piecza instytucjonalna, czyli Powiatowy Dom Dziecka i inne placówki, o któ-
rych mówią ustawy. Pozostałe rzeczy nie uległy zmianie. Grupy docelowe naszych odbiorców 
też nie uległy zmianie, czyli rodziny zastępcze, wychowankowie, rodzice biologiczni, osoby 
niepełnosprawne. Formy udzielanej pomocy – poradnictwo, praca socjalna, zapewnienie dzie-
ciom opieki i wychowania, wypłata świadczeń oraz wszystkie kwestie związane z orzecznic-
twem i wsparciem osób niepełnosprawnych. Struktura rodzin zastępczych w ostatnich trzech 
latach – jest tendencja lekko spadkowa. W 2015 roku było 157, w 2017 roku było 137, a wynika 
to z tego, że mamy z roku na rok, co raz mniej postanowień z sądu o umieszczeniu dzieci  
w pieczy zastępczej, a jest to najprawdopodobniej skutek 500+. Dokładnie to samo widać rów-
nież w placówkach opiekuńczo wychowawczych, co prawda nie widać tego, że dzieci wracają 
do rodziców biologicznych, bo jak już raz wyszły ze środowiska i jeżeli przebywają w środo-
wisku zastępczym powyżej roku to już trudno, żeby wróciły do środowiska, ale generalnie ten-
dencja kierowania nowych dzieci jest spadkowa. Rodzinne Domy Dziecka, był jeden, a jest 
trzy, a wynika to z tego, że rodziny już funkcjonujące przekształcają się, dochodzą do pewnych 
wyższych form profesjonalizacji i z rodzin zastępczych niespokrewnionych, niezawodowych, 
robią się rodzinami zawodowymi, a docelowo rodzinnymi domami dziecka. Rodziny rozwią-
zane i rodziny nowe – rozwiązane rodziny, przebiega naturalnie, ponieważ dzieci osiągają peł-
noletność w tych rodzinach i z mocy prawa funkcjonowanie takiej rodziny ustaje. Również 
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widać, że jest tendencja spadkowa, jeżeli chodzi o tworzenie nowych rodzin. Działania wspie-
rające, nadzorujące, czyli wywiady środowiskowe, wizyty w środowiskach, oceny zasadności 
pobytu dzieci w pieczy zastępczej oraz planów pomocy – wizyty w pieczy zastępczej wzrastają, 
a wynika to z tego, że coraz częściej wchodzą w środowiska na zasadzie wspierania, uświada-
miania rodziców zastępczych i również w ramach procesu wsparcia dzieci. Oceny okresowe – 
jest to wymóg ustawowy, raz na sześć miesięcy taką ocenę musimy wykonać. Jest to ocena 
dokonywana przez zespół, jeżeli chodzi o zasadność dalszego pobytu dziecka w rodzinie za-
stępczej. Plany pomocy – tworzymy z ośrodkami pomocy społecznej, a ośrodki tworzą plany 
pracy z naturalną rodziną dziecka, a my do tego włączamy, korelujemy z tym planem gminy 
nasz plan pomocy dziecku w pieczy zastępczej, pod kątem powrotu dziecka do rodziny natu-
ralnej. Liczba wydanych decyzji – w 2016 roku jest ich trochę więcej, dlatego, że wtedy po raz 
pierwszy wchodziło świadczenie 500+, więc to się trochę przełożyło na liczbę wydanych de-
cyzji. Przysposobienia dzieci – dzieci wolne prawnie mamy obowiązek zgłosić do ośrodka ad-
opcyjnego, do procesu przysposobienia. W 2017 roku tych dzieci było mało, a wynika to z tego, 
że sąd ma bardzo duży problem z uregulowaniem sytuacji prawnej dziecka. Rodzice otrzymują 
kolejną szansę na poprawienie swojej sytuacji, ale niestety nie przekłada się to dobrze na dzieci, 
bo zbyt długo są w środowiskach zastępczych i potem jest problem z przysposobieniami, bo 
wiadomo, że im dziecko młodsze, to ma większą szanse na przysposobienie. Oprócz tego, że 
zgłaszamy dzieci wolne prawnie to nie wszystkie idą do procesu zakwalifikowania. Ogólnie 
jest problem z przysposobieniami, nie mamy kandydatów na rodziców adopcyjnych, wstrzy-
mane są adopcje zagraniczne. Dzieci w rodzinach zastępczych i placówkach opiekuńczo – wy-
chowawczych – oprócz tego, że mamy na terenie powiatu takie „instytucje” to również nasze 
dzieci znajdują się, w tych formach wsparcia, poza powiatem żagańskim to jest spadek, jeśli 
chodzi o dzieci w placówkach, a wynika to z powolnego procesu dostosowania placówki do 
wymaganego standardu. Do końca 2020 roku w naszej placówce musimy zejść z liczby, 30 do 
14, czyli musimy pomyśleć, w jaki sposób rozwiązać tą kwestie, żeby ten standard osiągnąć, 
bo jeżeli tego nie będzie to od 1 stycznia 2021 roku wojewoda nam placówkę zamyka.  Liczba 
dzieci w rodzinach zastępczych na terenie innych powiatów jest stała, są to dzieci, które mają 
swoich krewnych w rodzinach poza naszym powiatem. Dodatkowe działania – program korek-
cyjno – edukacyjny. W ubiegłym roku mieliśmy zakwalifikowanych, na wniosek kuratorów 
wydziału karnego, 18 osób, a rozpoczęło program 10 osób, skończyło pozytywnie 7 osób. Jest 
to program finansowany z budżetu państwa. Uczestniczyliśmy w Powiatowym Święcie Plo-
nów, przeprowadzaliśmy rekrutacje dzieci na kolonie. Udało się nam pozyskać środki z mini-
sterstwa około 106.000,00 zł na dofinansowanie wynagrodzeń dla koordynatorów. Również 
uczestniczyłam, jako reprezentant w pracach regionalnego komitetu rozwoju ekonomii społecz-
nej, spotkania z pracownikami sądu, koordynujemy partnerstwo powiatowe „Razem skutecz-
niej”. W ramach działania 7.5 opracowaliśmy projekt „Usługi społeczne”. Jest to partnerstwo 
pięciu gmin podmiotu ekonomii społecznej naszego centrum, jako lidera na usługi społeczne. 
Planujemy wypożyczalnię sprzętu rehabilitacyjnego, usługi asystenta osoby niepełnosprawnej, 
chcemy również wdrożyć usługę tzw. „Taxi społeczne” na dowóz osób niepełnosprawnych do 
lekarza i na rehabilitacje. Wymyśliliśmy opiekuna mobilnego, czyli, jeżeli rodzic dziecka nie-
pełnosprawnego, bądź osoby zależnej i potrzebuje wyjścia, załatwienia spraw toteż może zgło-
sić potrzebę takiego opiekuna o taki opiekun oczywiście dotrze. Mamy też usługę taką, jak 
lotna brygada remontowo – budowlana, czyli drobne prace dostosowawcze w mieszkaniach 
osób niepełnosprawnych. Współorganizowaliśmy obchody Dnia Osób Niepełnosprawnych, za-
bawę mikołajkową, imprezę z okazji Dnia dziecka i to wszystko ze środków unijnych w ramach 
projektu „Szansa na samodzielność”, który trwa jeszcze do końca 2018 roku. Wartość tego 
projektu wynosi ponad 3.000.000,00 zł, do programu musimy przyjąć 278 osób, a w tej chwili 
mamy 184 osoby, rekrutacja w tym roku właśnie się teraz zaczyna. Dofinansowania dla osób 
niepełnosprawnych – jeżeli chodzi o turnusy rehabilitacyjne to liczba wniosków z roku na rok 
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maleje, ale za to wzrasta liczba wniosków na przedmiotach ortopedycznych. Z roku na rok 
zmniejsza się nam budżet na przedmioty ortopedyczne, a ustawodawca zwiększa wysokość do-
finansowania. Powiatowy Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności – spada liczba wnio-
sków i dlatego jest mniejsza liczba wydanych orzeczeń. Jeżeli chodzi o specjalistów podstawo-
wych, czyli chirurga, internistę, neurologa, orzeczenia wydawane są w trybie ustawowym,  
a dłużej trzeba czekać na orzeczenia przez psychiatrę, bo tych wniosków jest mniej i trzeba 
zgromadzić grupę 30 osób na komisje. Karty parkingowe, liczba wydawanych legitymacji, to 
też sukcesywnie maleje. „Aktywny Samorząd” – jest to program, który realizujmy od 2013 
roku i dotyczy dwóch modułów, jeden obszar to jest to wsparcie osób fizycznych, jeżeli chodzi 
o informatykę, komunikację, zaopatrzenie w przedmioty ortopedyczne, a drugi moduł jest dla 
studentów, którzy mają stopień niepełnosprawności i mogą ubiegać się o dofinansowanie cze-
snego oraz dodatków na studia. W module pierwszym wszystkie wnioski zostały rozpatrzone 
pozytywnie, a w module drugim wpłynęło 52 wniosków, ale zweryfikowaliśmy i ostatecznie 
rozpatrzono pozytywnie 50 wniosków, ponieważ jeden wniosek nie spełniał kryterium, a jedna 
osoba się wycofała. Łącznie zawarto 49 umów, ponieważ jedna osoba się wycofała przed pod-
pisaniem umowy. Planujemy w roku 2018 uruchomić dwa mieszkania treningowe dla osób 
usamodzielniających się wychowanków rodzin zastępczych i placówek. W ramach naszego 
projektu „Szansa na samodzielność” udało się nam dostosować dwa pomieszczenia przy ul. 
Gimnazjalnej w Żaganiu. Chcielibyśmy w roku bieżącym opracować dokumentację projektową 
na dwa domki rodzinkowe dla wychowanków Domu Dziecka w Szprotawie. 
Członek Zarządu Leon Cuprych: informuje nas Pani, że są tzw. brygady remontowe, kto to 
finansuje? 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Anna Kulczyńska: jeżeli nam się uda pozy-
skać, bo ten wniosek jest na razie złożony. Musimy około trzech miesięcy poczekać na roz-
strzygnięcie konkursu. W projekcie założyliśmy, że usługę lotnej brygady będzie realizował 
nasz partner, czyli spółdzielnia socjalna, która jest w projekcie, jako partner, wygrała konkurs 
na partnera. Będzie finansowane w całości przez najbliższe 3 lata z funduszy unijnych. 
Członek Zarządu Leon Cuprych: czytałem informację, że rząd przymierza się do skwalifikowa-
nia komisje ZUS i zespoły orzekające podlegające pod powiat. Ma być jedna porządna komisja, 
bo w tej chwili jest coś takiego, że komisja ZUS nie bierze pod uwagę orzeczenia komisji ze-
społu orzekającego. Czy w tej sprawie są jakieś informacje? 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Anna Kulczyńska: jest plan, żeby zrobić je-
den zespół orzeczniczy, jednak nikt na razie nie zdradza, jak to będzie funkcjonować.  
Radny Bolesław Wróblewski: ja chciałem się odnieść nie do cyferek, które były przedstawione, 
bo były bardzo szeroko przedstawione sprawozdanie. Chciałem w tym miejscu podziękować 
Pani Dyrektor za wspaniałą robotę, jaką wykonała na rzecz rodziny w moim środowisku  
w Koninie Żagańskim. Chcę powiedzieć krótko, rodzina stanęła przed faktem, gdzie 38 - letni 
młodzieniec dostał udaru. Rodzina jest roztrzęsiona, bo niedawno odszedł w tym domu ojciec. 
Zwróciłem się z taką prośbą, bo do mnie się zwrócono, jako do radnego, żeby pomóc, żeby ten 
człowiek leżący w 105 szpitalu wojskowym nie był skierowany do hospicjum tylko do ośrodka, 
w którym jest jakaś rehabilitacja, gdzie można mu cokolwiek pomóc. Zwróciłem się do Pani 
Dyrektor PCPR z prośbą, żeby pomogła cokolwiek załatwić w tym temacie. Jestem dumny Pani 
Aniu i ślicznie Pani dziękuję, że Pani to robi nawet po godzinach pracy, Pani się kontaktuje  
z tą rodziną, to jest wielka sprawa. Panie Starosto, Pan powinien być dumny z takich pracow-
ników, że ma Pan takich pracowników w powiecie. W tym miejscu, w imieniu rodziny i swoim, 
chcę serdecznie podziękować pani Dyrektor, za Pani maksymalne zaangażowanie w tej spra-
wie. Nie wiem ile temu człowiekowi będzie można pomóc, ale to zaangażowanie jest dla mnie 
sprawą wielką.  
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Anna Kulczyńska: dziękuję za dobre słowo. 
Starosta Henryk Janowicz: ja tą sprawę bardzo dobrze znam, bo konsultowaliśmy to, ustalali-
śmy pewne rozwiązania. Jest to sprawa, która jest w tej chwili pilotowana i staramy się, jak 
możemy, żeby pomóc. W sprawie funkcjonowania PCPR, funkcjonuje w miarę dobrze, nie ma 
tam większych zastrzeżeń. Pani dyrektor bardzo dobrze wywiązuje się ze swoich obowiązków 
i nie trzeba chwalić, bo sama praca mówi za siebie, pani dyrektor i pracowników jej podległych. 
Jedna dobra jaskółka to jest to, że się nam udało zmniejszyć kolejki. My obsługujemy dwa 
powiaty, powiat żarski i żagański, jeśli chodzi o orzecznictwo, wydawanie tych orzeczeń, to 
jest dobrze, bo zmniejszamy te kolejki, dogadujemy się i to jest dobre. Musze powiedzieć, że 
staramy się, jak możemy, wykonujemy te obowiązki, które do nas należą. Nie jest to czasami 
łatwe, bo są różne sytuacje, z różnymi osobami mamy do czynienia, ale staramy się to robić  
w miarę dobrze. Pani Dyrektor, na Pani ręce dla wszystkich pracowników składam w imieniu 
własnym, jak i Radnych podziękowania za dobrą pracę, bo to jest ciężka praca. 

Szczegółowe sprawozdanie z realizacji zadań przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie  
w Żaganiu w 2017 roku stanowi załącznik do protokołu. 

8. Stan bezrobocia w powiecie żagańskim i funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy  
w Żaganiu w 2017 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Ża-
ganiu o przedstawienie stanu bezrobocia w powiecie żagańskim i funkcjonowanie Powiato-
wego Urzędu Pracy w Żaganiu w 2017 roku. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: przedstawię ten bole-
sny problem, jakim jest bezrobocie od lat wielu, nie mniej jednak jest on coraz bardziej opano-
wany, przez rozwijającą się gospodarkę. Od kilku lat bezrobocie w powiecie żagańskim znacz-
nie spadło, bo z bardzo wysokich 24% do 10%.  Nowych bezrobotnych w ubiegłym roku zare-
jestrowało się ponad 5.500 osób, natomiast cieszy bardziej ta druga liczba, bo znacznie więcej 
się wyrejestrowało, pond 6.200 osób. Oznacza to, że tendencja spadkowa utrzymywana jest już 
od kilku lat. Dlaczego nowi bezrobotni się rejestrują, bo jesteśmy jedynym źródłem dla osób, 
które nie mają innych możliwości, po to żeby mieć dostęp do służby zdrowia. Są to osoby, które 
pracują na czarno, które są wypychane z ośrodków pomocy społecznej, bo nie mają pieniędzy, 
więc skierowania do urzędu pracy, żebyśmy z funduszy budżetu państwa za te osoby płacili 
składki zdrowotne. Mamy też wiele osób, które nie potwierdzają gotowości, natomiast po okre-
sie karencji powracają do nas znowu. Najczęstsza przyczyną opuszczania naszych statystyk 
były podjęcia pracy i to jest najlepsza wiadomość. Bezrobotnych mamy głownie młodych, czyli 
w wieku mobilności zawodowej i jest to plus i minus takiej struktury. Jest tak, że osoba młoda 
jest mobilna i powinna mieć znacznie większą motywację do podjęcia zatrudnienia, natomiast 
rzeczywistość jest taka, że wiele osób na rynku pracy jest nieprzygotowanych, albo zewnętrzne 
okoliczności uniemożliwiają podjęcie pracy np. są to kobiety w ciąży, opiekujące się małymi 
dziećmi, ale są to też osoby o niskich kwalifikacjach zawodowych. Prawie 30% bezrobotnych 
zarejestrowanych stanowią osoby, które tego wykształcenia nie mają. Starsze osoby mają wy-
kształcenie podstawowe, a młodsze osoby mają wykształcenie gimnazjalne i jest to dużą barierą 
w podejmowaniu przez nich zatrudnienia, ponieważ oferty, które wpływają do urzędu, są często 
bardzo specjalistyczne i niestety nie mamy na nie odpowiedzi. Zaledwie 9% bezrobotnych ma 
wykształcenie wyższe i w tej grupie najbardziej zmniejszyło się bezrobocie. Bardzo dobrą 
strukturę mamy w statystyce pokazującej, jak długo bezrobotni są bez pracy. Najwięcej osób 
bez pracy jest krótko, czyli do 12 miesięcy i to jest ta grupa, która ma jeszcze motywację, a nie 
mają zniechęcenia, bądź poszukania alternatywy do źródeł dochodu. Są to również osoby, które 
nie mają długiego stażu pracy. Pośrednictwo pracy – jest to ocena naszej pracy, 3346 miejsc 
pracy to jest prawie o 2000 mniej niż zarejestrowanych bezrobotnych, czyli na oferty pracy cały 
czas czekamy, żeby ich było tyle, ile się rejestruje osób bezrobotnych. Doradztwo zawodowe – 
w tym roku będzie naszym priorytetem, bo pomimo zatrudnienia na poziomie 2600 osób, to po 
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odliczeniu wszystkich tych, którzy z różnych przyczyn tego zatrudnienia nie chcą, bądź nie 
mogą podjąć, nad całą resztą trzeba mocno popracować, żeby motywacja do uzyskania wła-
snego dochodu była silniejsza, niż motywacja do uzyskania dochodu z innych źródeł. Mamy 
drugie miejsce w województwie pod względem liczebności osób, które objęliśmy aktywizacją 
zawodową. Krajowy fundusz szkoleniowy jest stosunkowo nową formą i tu bardzo chętnie wi-
tamy wnioski pracodawców, którzy maja życzenie podnosić kwalifikacje, kompetencje zawo-
dowe swoich pracowników. My możemy to robić w zakresie określonym, jak wytycznymi na-
czelnej rady zatrudnienia i one są skierowane do osób, które występują tzw. zawodach deficy-
towych. Jedno jest znamienne chyba dla rynku, to, że praktycznie nie występują już zawody 
nadwyżkowe. Jeszcze parę lat temu było dużo więcej bezrobotnych z różnymi kompetencjami, 
którzy nie mogli znaleźć zatrudnienia, natomiast w tej chwili są chyba tylko dwa zawody w tej 
grupie. Otrzymaliśmy dwie nagrody od ministra za efektywność, wdrażanych działań, za liczbę 
tych działań. W tym roku otrzymaliśmy wyróżnienie od Pani Minister, jako Powiatowy Urząd 
Pracy, a więc jest to oczywiście zasługa również powiatu, bo jesteśmy jego częścią. Zatrudnie-
nie cudzoziemców – jest to coraz większy problem nie tylko w naszym powiecie, ale również 
w całej Polsce. Biorąc pod uwagę to, że kilka krajów ma jakby szczególne możliwości do tego, 
żeby starać się o specjalne zezwolenia, to jest właśnie taka złota piątka, czyli Białoruś, Gruzja, 
Mołdawia, Rosja i Ukraina. Praca administracyjna – żmudna niewidoczna i bardzo męcząca  
i stresująca. Pracownicy Powiatowego Urzędu Pracy są to tacy cichy bohaterowie frontu co-
dziennej walki. Wydano prawie 13.000 decyzji administracyjnych, inne wnioski poza decy-
zjami, a są to wnioski od osób bezrobotnych, umowy zawarte z pracodawcami. 
Radny Leon Cuprych: ja pracuję w przemyśle i śledzę również rynek pracy. Bardzo często 
przychodzą do pracy młodzi ludzie, gdzie są maszyny numeryczne i są zupełnie nieprzygoto-
wani, w tym sensie, że pracodawca też oczekuje pewnych efektów. Czy są jakaś możliwość, 
żeby młodych doszkolić wcześniej, albo jakieś środki przeznaczyć dla pracodawcy, żeby nie 
było takiego „parcia” na efekt, bo ci młodzi ludzie później uciekają, bo trochę popracuje, widzi 
stres i nie daje sobie rady i ucieka. W zawodach deficytowych nie podaje się tego typu zawo-
dów. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: zawody deficytowe są 
wyliczane na podstawie specjalnych ministerialnych algorytmów. Natomiast, dlaczego tych 
młodych ludzi nie ma, no nie ma, bo wiemy, jak wyglądało szkolenie zawodowe. W tej chwili 
jest szansa, żeby to się zmieniło i fachowcy zaczną ze szkół wychodzić. Natomiast jest krajowy 
fundusz szkoleniowy i ja wiem, że ich nie ma w zawodach deficytowych, dlatego jest to utrud-
nienie, ale jeżeli byśmy to podciągnęli pod nowe technologie w przedsiębiorstwie, to może 
moglibyśmy o tym rozmawiać. 
Starosta Henryk Janowicz: ja przede wszystkim chciałbym podziękować Pani Dyrektor za do-
brą współpracę. To, co Pani Dyrektor powiedziała, mamy dużą ilość cudzoziemców, dużo wy-
danych decyzji, ale też dużo jest problemów w między czasie, bo są pracownicy, petenci, są 
również sytuacje i zawsze z tego wychodzimy tak, żeby dwie strony były zadowolone. Wraca-
jąc do szkolnictwa zawodowego, powiem tak, powiat żagański wchodzi w bardzo duży projekt. 
Realizuje projekt szkolnictwa zawodowego i w tym szkolnictwie zawodowym niektóre zawody 
są przewidziane i niektóre zawody będą szkolone, w których bardzo duży udział będzie miał 
pracodawca, jako pracodawca, który będzie przyuczał tego ucznia do wykonywanego zawodu. 
Jest to sprawa już nie najbliższych dni, tygodni, ale my jesteśmy w trakcie realizacji tego pro-
jektu, bo ktoś kiedyś zapomniał o szkolnictwie zawodowym. Pani Dyrektor ja na Pani ręce dla 
wszystkich pracowników chciałbym podziękować za ciężką pracę w 2017 roku. Co do cudzo-
ziemców, pracodawcy wiedzą, kogo potrzebują i jeżeli nie tych rąk do pracy, muszą czymś je 
wypełniać. My to widzimy i też odczuwamy, jako instytucja, bo, jak ogłaszamy konkursy to to 
widzimy i jesteśmy bardzo zaniepokojeni cenami, jakie są, jeżeli chodzi o przetargi. Dzisiaj to 
jest to tragedia, koszt niesamowicie wzrosły, ale, jako powiat jakoś sobie poradzimy. Pani te 
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zadania realizuje i musi je Pani realizować, a na domiar tego te nagrody od Pani Minister, wy-
różnienia od różnego rodzaju instytucji, świadczy o tym, że ciężko pracujecie.  
Radny Bolesław Wróblewski: mnie interesuje ta grupa, która przebywa, około 1000 osób  
w tamtym roku, jaki procent trafia tych ludzi na teren wiejski? Mam na myśli przede wszystkim 
rolnictwo. Ilu tych ludzie dostaje pracę w branży rolniczej i leśnej?  
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: prawie żadna osoba. 
Myślę, że w tym roku może się rozpocząć, bo od tego roku przejmujemy prace sezonowe. 
Szczegółowe sprawozdanie o stanie bezrobocia w powiecie żagańskim i funkcjonowaniu Po-
wiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu w 2017 roku stanowi załącznik do protokołu. 

9. Sprawozdania z prac Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego za 2017 rok. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sprawozdania z prac Komisji Stałych za 2017 rok zostały 
Radnym przesłane w raz z materiałami na sesję. Czy do sprawozdań są pytania? 
Radni nie składali pytań do złożonych sprawozdań. 

Szczegółowe sprawozdania z prac Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego za 2017 rok 
stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1010 ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1025 wznowił obrady sesji. 

  10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    1) zmian budżetu, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie uzasad-
nienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: budżet w stosunku do uchwały budżetowej wzrasta o 68 
zł i są to środki wypracowane przez Zespół Szkół Ogólnokształcących w Żaganiu. Zmianie 
również ulega załącznik o dotacjach z tym, że ogólna kwota udzielonych dotacji nie ulega zmia-
nie. Zmianie ulegają jedynie dotacje, które były planowane, w przypadku „Szansa na samo-
dzielność” był ujęty jeden partner, czyli Lutolska Spółdzielnia Socjalna „WINDA” w Lutolu 
Mokrym, a powinno być dwóch partnerów, czyli Fundacja Centrum Rozwoju Społeczno – Edu-
kacyjno – Gospodarczego w Żarach i Lutolska Spółdzielnia Socjalna „WINDA” w Lutolu Mo-
krym. Również ulega zmianie dotacja, która była planowana w uchwale budżetowej na ratow-
nictwo medyczne w wysokości 100.000,00 zł. Powiat udzieli dotacji z ratownictwa medycz-
nego w wysokości 80.000,00 zł na zakup karetki, a 20.000,00 zł zostaje przekazane na zakup 
aparatury i sprzętu medycznego dla 105 Szpitala Wojskowego i jest to dotacja dla szpitala,  
a nie na ratownictwo. Ulegają zmianie dotacje dla szkół niepublicznych dla powiatu żarskiego, 
która zostaje podzielona na dwie klasyfikacje budżetowe, czyli na szkolnictwo zawodowe  
i branżową szkołę I i II stopnia. Również dotacja dla Miasta Zielona Góra na kształcenie 
uczniów klas wielozawodowych, gdzie była planowana w rozdz. 80130, a zostaje to rozbite na 
dwa rozdziały, a więc na szkolnictwo zawodowe i branżowa szkoła I i II stopnia. W wyniku 
dokonanych zmian budżet powiatu wynosi po stronie dochodów 79.579.548,00 zł, po stronie 
wydatków 78.329.548,00 zł. Różnica między dochodami i wydatkami stanowi planowaną nad-
wyżkę budżetu w kwocie 1.250.000,00 zł. Nadwyżką zostanie sfinansowane wykup obligacji 
w tejże kwocie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

    2) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań w zakresie prowadzenia po-
wiatowej biblioteki publicznej w latach 2018 – 2020, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: jak, co roku przygotowywana jest uchwała odnośnie 
przekazania i powierzenia w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej. Uchwała 
ta została przygotowana na 3 lata. W bieżącym roku zabezpieczone środki w budżecie powiatu 
wynoszą 10.000,00 zł. Uruchomienie środków następuje na podstawie zawartego porozumie-
nia, stąd jest przygotowany projekt uchwały wraz z porozumieniem. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

    3) ustalenia trybu i rozliczenia dotacji dla niepublicznych podmiotów oświatowych oraz 
trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: na terenie powiatu funkcjonowała taka uchwała, jednak 
zmiany przepisów wywołały konieczność zweryfikowania, podjęcia nowej uchwały w takiej 
formie, jak została przedstawiona. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
    4) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Szprotawie (dot. likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych), 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii do projektów uchwał od ppkt. 4 do ppkt.17 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekty uchwał pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja zao-
piniowała projekty uchwał pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekty uchwał pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Naczelnika Wydz. OKT o przedstawienie uza-
sadnienia. 
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: pierwsze uchwały są to uchwały w sprawie zamiaru li-
kwidacji szkół z terenu powiatu żagańskiego. Zamiar likwidacji jest realizowany w porozumie-
niu z dyrektorami szkół ponadgimnazjalnych, jest to na ich wniosek. Szkoły te zakończyły 
funkcjonowanie na terenie powiatu żagańskiego. W szkołach nie ma uczniów i nie ma zatrud-
nionych nauczycieli, a żeby dokonać zmian w naszym rejestrze wywołujemy uchwały o zamia-
rze likwidacji. Następnie będzie uchwała główna, po uzgodnieniu z kuratorem oświaty, w spra-
wie likwidacji, a następnie będziemy wykreślać z rejestru szkół.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Zbigniew Białkowski: faktycznie spotkaliśmy się w piątek, rozmawialiśmy na ten temat 
na komisji. Pan Naczelnik potwierdzał to, że jest to na wniosek dyrektorów szkół w celu dopa-
sowania do przepisów. W dobrym tonie byłoby, aby dyrektorzy tych placówek potwierdzili to.  
Dyrektorzy obecni na sali tj. dyrektor ZSZ w Szprotawie, dyrektor ZSO w Żaganiu, ZSTiL  
w Żaganiu, potwierdzili, że złożyli wnioski o likwidację szkoły. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 
    5) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Szpro-

tawie (dot. likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego), 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 
    6) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Szpro-

tawie (dot. likwidacji Liceum Profilowane), 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 
    7) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Żaganiu (dot. likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Mło-
dzieży), 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 
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    8) zamiaru likwidacji Szkoły wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Żaganiu (dot. likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Doro-
słych), 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 
    9) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcą-

cego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Żaganiu w cztero-
letnie Liceum Ogólnokształcące wchodzące w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcą-
cych w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
   10) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcą-

cego im. Gen. Władysława Andersa wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgim-
nazjalnych w Żaganiu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Gen. Włady-
sława Andersa wchodzące w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
  11) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum im. Gen 

Władysława Andersa wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Żaganiu w pięcioletnie Technikum im. Gen Władysława Andersa wchodzące  
w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
  12) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum wchodzą-

cego w skład Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu w pięcioletnie 
Technikum wchodzące w skład Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych w Żaga-
niu, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
  13) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcą-

cego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu  
w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące wchodzące w skład Zespołu Szkół Tech-
nicznych i Licealnych w Żaganiu, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
  14) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum wchodzą-

cego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej w pięcioletnie Technikum 
wchodzące w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
  15) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcą-

cego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej w cztero-
letnie Liceum Ogólnokształcące wchodzące w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjal-
nych w Iłowej, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
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  16) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum wchodzą-
cego w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Szprotawie w pięcioletnie Technikum 
wchodzące w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Szprotawie, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
  17) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcą-

cego wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprotawie w czte-
roletnie Liceum Ogólnokształcące wchodzące w skład Zespołu Szkół Ponadgimna-
zjalnych w Szprotawie, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
  18) delegowania dwóch radnych Powiatu Żagańskiego do udziału w pracach Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w miesiącu lutym upływa kadencja Komisji Bezpie-
czeństwa i Porządku, a w skład komisji wchodzi dwóch radnych delegowanych przez Radę 
Powiatu. Dotychczas byli to Pan Maciej Boryna i Piotr Ciołka. W związku z powyższym za-
chodzi konieczność podjęcie uchwały na następną kadencję trzyletnią, delegowania dwóch rad-
nych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poinformował, że kandydaci wyrazili zgodę na kandy-
dowanie do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
  19) zasad udzielania dotacji celowych spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie 

udzielania dotacji i sposobu ich rozliczania, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Członek Zarządu Maciej Boryna: z uwagi na to, że zmieniły się przepisy zakresowe, zaszła też 
potrzeba zmiany dotychczasowej uchwały Rady Powiatu. Na terenie powiatu aktualnie funk-
cjonują dwie Spółki Wodne, jest to spółka na terenie Gminy Niegosławice i Gminy Szprotawa. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 

   20) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy tej samej nieruchomości 
oraz zezwolenia na odstąpienie od obowiązku zastosowania drogi przetargowej 
przed oddaniem nieruchomości w dzierżawę na okres dłuższy niż 3 lata. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: z dniem 30 kwietnia br. upływa termin dzierżawy bu-
dynku szpitala przez 105 Szpital Wojskowy. Zarząd Powiatu, po rozmową z dyrekcją szpitala, 
podjął decyzję o rozpoczęciu procedury na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 5 lat. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Andrzej Katarzyniec: umowa dzierżawy już na dłuższy okres czasu, rozumiem, wszystko 
prawidłowo. Ale miałem rozmowę z Panią, która prowadzi sklep medyczny w piwnicy budynku 
szpitalnego, która jest bardzo zaniepokojona faktem, że 105 Szpital chce pozwolić otworzyć 
jakiejś sieciówce taki sklep na wysokości parteru, czyli wejścia do szpitala. Z tego, co wiem 
Zarząd się negatywnie do tego ustosunkował, ale muszę udzielić odpowiedzi tej Pani, ze 
względu na to, że jest ona pełna obaw, bo u niej dwie osoby pracują i widzi potężne zagrożenie, 
jeżeli chodzi o jej przyszłą działalność. A szkoda, bo to jest akurat Pani z Żagania, a likwiduje 
się dużo stanowisk dwuosobowych, czy też doprowadza się do tego. Może tutaj Zarząd podej-
mie decyzję i konsekwentnie będzie trzymał się określonych zasad.  
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: każda poddzierżawa wymaga zgody Zarządu Powiatu 
Żagańskiego pod warunkiem spłaty zaległości kwoty dzierżawy przez 105 Szpital. Tam była 
mała zaległość i Zarząd Powiatu nie wyraził zgody na poddzierżawę.  
Radny Andrzej Katarzyniec: a w przypadku, jeżeli zostanie uregulowane zadłużenie, co wtedy? 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: taki jest warunek umowy, to wtedy może wydzierża-
wić.  
Radny Andrzej Katarzyniec: ale nie musi? 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: nie musi. 
Starosta Henryk Janowicz: generalnie, musi mieć zgodę Zarządu. Na Zarządzie dużo na ten 
temat dyskutujemy. Rozmowy ze 105 Szpitalem były ciężkie, trwały kilka miesięcy, to nie jest 
tak, że wszystko przychodzi łatwo. Propozycja wydzierżawienia i podpisania umowy jest na 
takim samym poziomie, jak była dotychczasowo. Ustaliliśmy pewne kryteria, trzymamy się 
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tego, to, co jest tutaj przedstawione Radnym. Było wnikliwie, każdy punkt po punkcie analizo-
wane. Były jakieś, ze strony 105 Szpitala, nowe propozycje, ale myśmy się nie zgodzili i zo-
staliśmy przy tym, co jest i uważamy, że to jest najlepsze rozwiązanie. W najbliższym czasie 
zamierzamy przeprowadzić parę remontów na terenie szpitala, bo to jest nasz obiekt. Chcemy 
wybudować dodatkowy parking, bo korzystający ze szpitala, jak i pracownicy szpitala nie 
mieszczą się, jeżeli chodzi o parkowanie pojazdów i to będziemy robić w najbliższym czasie. 
Oprócz tego zwracamy uwagę na takie sytuacje, jak to, co powiedział Radny Andrzej Katarzy-
niec. Owszem były takie próby, ja rozmawiałem też z tą Panią, ale pilnujemy tych rzeczy zwra-
camy na to uwagę. Jest bardzo dobra, merytoryczna współpraca z dyrektorem 105 Szpitala  
z Panem Gaikiem. Wyjaśniamy pewne kwestie na bieżąco, systematycznie się spotykamy, raz 
w miesiącu na pewno, a jak trzeba to dwa razy w miesiącu, bo jest wiele problemów i na bieżąco 
musimy wyjaśniać.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: jeżeli przedłużymy tą dzierżawę, czy są planowane ja-
kiekolwiek zmiany, jeżeli chodzi o pracę oddziałów, czy to wszystko zostaje tak, jak było? 
Starosta Henryk Janowicz: na razie nie jest nic planowane. Udało się nam uratować ginekolo-
gię, była to ciężka merytoryczna praca. Ginekologia, położnictwo zostaje, to, co jest na razie 
zostaje. Bardzo duże modernizacje czeka 105 Szpital, jeżeli chodzi o obiekt, przykładowo ten 
rdzenny w Żarach, ale tam inwestuje Ministerstwo Obrony Narodowej, my ze swojej strony 
inwestujemy w nasz szpital. Oprócz tego, chciałem powiadomić mieszkańców powiatu żagań-
skiego, że dostaliśmy, jako jedyny powiat w województwie, bonus w postaci dodatkowej ka-
retki, którą wywalczyliśmy po trzech ciężkich latach pracy. Będzie stacjonowała na terenie 
Gminy Iłowa, będzie obsługiwała trzy, a nawet cztery gminy: Gmina Iłowa, Wymiarki, Gozd-
nica i docelowo Gmina Przewóz powiatu żarskiego. Jest to ciężka praca czterech samorządów, 
a udało się to przy dużym wsparciu Wicewojewody Palucha, bo się bardzo zaangażował Wice-
wojewoda Pan Paluch, za co muszę mu osobiście podziękować, bo to były ciężkie, meryto-
ryczne rozmowy. Ja ze swojej strony, jako osoba, która jest w Wojewódzkiej Radzie Zdrowia 
i też jestem w bloku doradców przy Wojewodzie, zwracałem na to uwagę i udało mi się prze-
konać konsultanta wojewódzkiego, że nie tylko ilość mieszkańców, ale jest ważny czas dojazdu 
i jest ważny odcinek drogi do przejechania pod względem uciążliwości. To zostało wzięte pod 
uwagę i w związku z tym cztery samorządy uznały, że warto dofinansować i piątym był powiat 
żagański i zakupujemy w najbliższym czasie nową karetkę, która będzie służyć powiatowi ża-
gańskiemu, a przede wszystkim mieszkańcom powiatu. Powiat żagański, jako jedyny w woje-
wództwie lubuskim ma najnowszą flotę, która dysponuje bardzo dobrym sprzętem, wyposaże-
niem i ratuje życie.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: przez te trzy lata uczestniczyłem w wielu spotkaniach. 
Między innymi tutaj wojewodowie przyjeżdżali, także duże słowa uznania dla władz woje-
wódzkich za to, że się przychyliły do naszej prośby, naszych potrzeb, aczkolwiek było ciężko. 
Przez trzy lata zawsze było, że nie, a cieszę się, że się udało. Wielkie słowa uznania dla Zarządu. 
Dalszej dyskusji radni nie prowadzili. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 19 radnych. 
11. Interpelacje radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 
Radny Tomasz Kwarciński: mam interpelację, którą złożę na bazie petycji, jak do mnie wpły-
nęła od mieszkańców ul. Kolejowej, mam to na piśmie, przekażę to do Zarządu, a jest to zwią-
zane z inwestycją tegoroczną, mianowicie z remontem ul. Kolejowej. Zwracamy się z prośbą o 
umieszczenie kilku ławek wypoczynkowych w Żaganiu przy ul. Kolejowej, gdyż w tym rejonie 
jest tylko jedna ławka na przystanku autobusowym, koło krzyżówki. W tym rejonie miasta jest 
całkowite lekceważenie ludzi starszych, schorowanych, pozamykanych w domach, bo nie gdzie 
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odpocząć podczas spacerów. Nie ma też ławek w drodze do ośrodka zdrowia przy ul. Dworco-
wej. Przy ul. Kolejowej 4 jest łąka, na której mógłby być taki skwer z ławkami z oparciami. 
Mieszkam tam już od dwudziestu lat i jakoś nic się w tej sprawie nie dzieje, począwszy od 
chodników, dziura na dziurze, w opłakanym stanie, a kończąc na całkowitym lekceważeniu, 
jeśli chodzi o odpoczynek na świeżym powietrzu. Centrum miasta wygląda przyjemnie, a na 
peryferiach, cóż wstyd. Też płacimy podatki i chcielibyśmy jakoś żyć, a nie tylko pozamykani 
w mieszkaniach, ale także zrelaksowani na świeżym powietrzu. Ludzie starsi, schorowani to 
też ludzie. 
Innych interpelacji radni nie złożyli. 

     12. Odpowiedzi na interpelacje. 
     Starosta Henryk Janowicz: odpowiadając na interpelację Radnego Tomasza Kwarcińskiego, 

jeżeli chodzi o umiejscowienie ławek na ul. Dworcowej i Kolejowej. Pół roku temu 
rozmawiałem z Radnym Arturem Niezgodą on zgłaszał ten problem i jest on w tej chwili  
w realizacji. Powiedzieliśmy, że zamontujemy ławki wiosną, bo kiedyś zamontowaliśmy ławki, 
nie powiem gdzie, i zostały one na drugi dzień skradzione. Proszę nam wierzyć my chcemy 
dobrze i będziemy robić, ławki będą, bo Pan Artur Niezgoda Radny Powiatowy jest w to 
najbardziej wtajemniczony. Jeżeli chodzi o inwestycję na ul. Kolejowej, w najbliższym czasie 
odbędzie się przetarg, realizacja wejdzie w życie, jeżeli dobrze pójdzie przetarg. Tak, jak 
powiedziałem wcześniej bardzo drogo idą przetargi, brak rąk do pracy, brak firm 
specjalistycznych, a przede wszystkim pracowników w tych firmach, bo firmy drogowe, 
mostowe, budowlane mają odpowiednią grupę pracowników, którzy musza mieć odpowiednią 
kwalifikacje, muszą spełniać te kwalifikacje. Wobec powyższego, takie założenia są  
w zamiarze i w najbliższym czasie poprzez interpelacje Radnych Pana Andrzeja Katarzyńca  
i Radnego Artura Niezgody było to już przygotowywane. Teraz Radny Tomasz Kwarciński 
dołączył z tą petycją, bo o tym się już mówi od roku czasu. To wszystko jest brane pod uwagę 
i będzie realizowane. 

     13. Informacje i oświadczenia. 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Jerzego Bielawskiego oraz 

Radnego Macieja Borynę do zapoznania się z protokołem obrad XXXI sesji Rady Powiatu 
Żagańskiego z dnia 12 lutego 2018 roku. 

     Informacje o udzielonych dotacjach: 
Lubuski Wojewódzki Konserwator Zabytków w Zielonej Górze: 
1. Informacja o udzielonej dotacji w wysokości 4.500,00 zł dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Wniebowzięcia NMP w Szprotawie na dofinansowanie nakładów koniecznych na wykona-
nie prac konserwatorskich i restauratorskich przy ołtarzu Ukrzyżowania w kościele parafial-
nym pw. Wniebowzięcia NMP w Szprotawie. 

2. Informacja o udzielonej dotacji w wysokości 500,00 zł dla Jadwigi i Józefa Grzych na dofi-
nansowanie nakładów koniecznych na dokonaną wymianę stolarki okiennej i drzwiowej  
w lokalu nr 4 w budynku przy ul. Kościuszki 39 w Małomicach.  

3. Informacja o udzielonej dotacji w wysokości m1.500,00 zł dla Marianny i Zbigniewa Randla 
na dofinansowanie nakładów koniecznych na dokonany remont dachu dworu w Starej Ja-
błonie, Gmina Niegosławice. 

4. Informacja o udzielonej dotacji w wysokości 1.000,00 zł dla Ewy i Andrzeja Zawadzkich na 
dofinansowanie nakładów koniecznych na wymianę stolarki okiennej w lokalu nr 5 w bu-
dynku przy ul. Rynek 35 w Żaganiu. 

     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: uczestniczymy razem z Członkiem Zarządu Maciejem 
Boryną, były już trzecie czy czwarte konsultacje, spotkania, w Urzędzie Marszałkowskim 
dotyczące tematyki wysypiska śmieci w Kartowicach. Jeżeli ktoś tą tematyką jest 
zainteresowany, zapraszam, udzielę szczegółowych informacji, na jakim etapie jest ta sprawa. 



19 
 

Członek Zarządu Maciej Boryna również może udzielić szczegółowych informacji w tym 
zakresie. Przypomnę, że ta sprawa bulwersuje całą Gminę Szprotawa. 

     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: o głos poprosił Piotr Twardosz, delegat Solidarności, 
proszę o zabranie głosu. 
Piotr Twardosz Przedstawiciel Solidarności: z przykrością stwierdzam, że po raz kolejny muszę 
tutaj przed Państwem wystąpić. Stwierdzam z przykrością, ponieważ świadczy to tylko o tym, 
że w sprawach, które nas dotyczą i które są dla nas ważne, tak naprawdę nic się nie dzieje. 
Chciałem chwilę porozmawiać na temat szkoły branżowej i na temat braku jakiejkolwiek 
aktywności ze strony Państwa w celu powołania szkoły branżowej. Rozmawialiśmy już na ten 
temat w grudniu na poprzedniej sesji, mieliśmy zapewnienie, że coś w tej sprawie drgnie. Miała 
się spotkać komisja Oświaty, mieliśmy tą sprawę postawić na sesji pod obradowanie. Niestety 
do dnia dzisiejszego nie dzieje się nic. Chciałbym tylko nadmienić, że czas się nam kończy, 
ponieważ mamy luty, za moment wejdziemy w marzec, później będzie kwiecień, czerwiec, rok 
szkolny się skończy i po raz kolejny nie zdążymy. Dzisiaj wielokrotnie słyszałem tutaj 
stwierdzenia, że nie jest wam obcy los innych, że pochylacie się innymi, pochylacie się nad 
losem dzieci. Między innymi Pan Leon Cuprych mówił o dzieciach z Brzeźnicy. Ja bym teraz 
Państwa prosił żebyście się odwrócili do tyłu i zwrócili uwagę, że tutaj dzisiaj z nami nie tylko 
są rodzice, są również nauczyciele, ale są też dzieci. Jest Szymon, Natalia, Krzysiek, Patryk, to 
są dzieci, które za niespełna cztery miesiące nie będą mogły nadal kontynuować nauki w takim 
charakterze i w takim kształcie, jaką winniśmy im zagwarantować. Zaraz usłyszę, że mają 
możliwość pójść do szkoły masowej, konia z rzędem temu, który da gwarancję, że nasze dzieci 
skończą szkołę masową. Tak, jak mówiliśmy, my przeprowadziliśmy bardzo, bardzo 
szczegółowo badania losów absolwentów, niestety dzieci ze Specjalnych Ośrodków Szkolno 
Wychowawczych nie kończą edukacji w takim charakterze, w jakim gwarantuje system 
oświatowy w Polsce. Są to dzieci, które w późniejszym czasie, niestety nabijają Pani Dyrektor 
statystykę osób bezrobotnych. Tu dzisiaj Pani Dyrektor powiedziała jasno i wyraźnie, to są 
między innymi nasze dzieci, które niestety, w toku edukacji w szkołach masowych, nie są w 
stanie sobie z nią poradzić i niestety zasilają szeregi osób bezrobotnych, osób, które potem 
wymagają pełnej pomocy i pełnego zaangażowania wszelkich instytucji państwowych. A tak 
naprawdę to są dzieci, które mają pełne możliwości do tego, aby same się utrzymać, aby same 
nabyły, może nie jakichś bardzo złożonych umiejętności, ale umiejętności, które pozwolą im 
funkcjonować w dzisiejszym świecie, a co za tym idzie, będą miały poczucie godności, jest to 
bardzo ważne słowo godność. Wy nie dając im możliwości nauki, zabieracie im poczucie 
godności, ponieważ niejako zrzucacie ich na barki rodziców, którzy później muszą wymyślić 
przyszłość dla tych dzieci. Myślę, że warto byłoby się nad tym zastanowić i warto byłoby się 
nad tym pochylić, ponieważ ja nie chciałbym usłyszeć za chwilę słowa, że to jest jedno, dwoje, 
troje dzieci. Może to jest troje dzieci na teraz na tą chwilę jest ich pięcioro, może za rok będzie 
dwoje, a może będzie dziesięcioro. Każde dziecko jest ważne i pamiętajcie, tutaj spacerując po 
mieście, czy to będzie Żagań, czy to będzie Szprotawa, czy to będzie jakaś wieś, mijając te 
dzieci, każde z nich będzie mogło wam powiedzieć, że wam bardzo serdecznie dziękuję za to, 
że nie mogło się wykształcić w zawodzie, w jakimkolwiek zawodzie. Z racji tego, ja dzisiaj 
usłyszałem od Pana Przewodniczącego Artura Niezgody, że ta sprawa jednak zostanie 
poruszona i po raz kolejny stanie na komisji i mam nadzieję, ze teraz merytorycznie i zgodnie 
ze stanem faktycznym pochylicie się Panowie nad tą sprawą, ponieważ was to nic nie kosztuje. 
Powiat nie dołoży do tego ani złotówki, jedyne, co, to jest to rozwój dla nas, dla naszego miasta, 
bo są pieniądze z subwencji. Jest to reklama dla nas i szansa dla naszych dzieci. Jesteśmy 
jedynym powiatem, który ma dwa Ośrodki Szkolno Wychowawcze i jedynym powiatem, który 
nie otworzył szkoły branżowej, jest to bardzo dziwne. Idąc dalej, z racji bardzo dużej 
wątpliwości, które powstały na bazie odpowiedzi z informacji publicznej, jaką uzyskujemy, 
chciałbym zadać pytanie, skąd są tak potężne dysproporcje w przyznawaniu nagród, bądź 



20 
 

dodatków funkcyjnych dyrektorom placówek podległych Starostwu Powiatowemu. Chciałem 
tylko nadmienić, że nagrody te są od 1000 zł do 4000 zł, przy czym jeden dyrektor wszystkie 
dodatki, wszystkie nagrody dostaje z najniższego pułapu. Z tego miejsca chciałbym się zapytać, 
dlaczego i chciałbym się zapytać o kryteria przyznawania tych nagród, dodatków, o ile takowe 
istnieją i skąd ta dysproporcja? Dlaczego jeden jest na cenzurowanym, ponieważ wygląda to 
dosyć dziwnie, jak się te wszystkie materiały przegląda i analizuje. Chwalenie się 
oszczędnościami kosztem dzieci, w moim osobistym mniemaniu jest nie na miejscu, o tym już 
wspominała Przewodnicząca Pierzgalska na poprzedniej sesji. Chciałem tylko przypomnieć, że 
kwestia dodatków i tej haniebnej uchwały, którą żeście uchwalili w zeszłym roku, poprawionej 
zgodnie z naszymi wytycznymi, to jeszcze nie jest koniec. Ta uchwała obecnie jest 
procedowana w Naczelnym Sądzie Administracyjnym, osobiście uważam, że mamy bardzo 
duże szanse na to, żeby doszło do kasacji tej uchwały, z racji na bardzo liczne błędy formalno 
prawne, które niestety WSA nie zauważył, natomiast myślę, że w Naczelnym Sądzie 
Administracyjnym znajdziemy wsparcie i poparcie naszych twierdzeń. Także to jeszcze nie 
koniec i myślę, że jeszcze na ten temat będziemy dyskutować, jak również na temat tego, jak 
powinien wyglądać sposób procedowania budżetu po reformie oświatowej, natomiast my 
obecnie jesteśmy też w wątpliwościach, co do wydźwięku treści karty nauczyciela. Czekamy 
na opinię prawną, na pewno będziemy również was o tym informować w momencie, kiedy 
nasze wątpliwości zostaną poparte. Wracając do tych oszczędności, Specjalny Ośrodek 
Szkolno Wychowawczy z uwagi na wnioski pokontrolne, między innymi Straży Pożarnej, 
powinien się remontować. Szanowna Rado my pieniążków na remonty nie mamy. Kto będzie 
odpowiadał za brak tych remontów i za brak realizacji wytycznych od strażaków, policjantów 
i między innymi sanepidu? My nie mamy na to pieniążków, od Zarządu dostajemy informację 
zwrotną, że pieniążków na to nie będzie, natomiast uważam, że za niedługo będzie problem, 
ponieważ jeżeli przyjdzie kolejna kontrola to ktoś za te niedociągnięcia będzie musiał ponieść 
odpowiedzialność. Tytułem zakończenia, bardzo, bardzo proszę Państwa, żebyście się 
naprawdę pochylili realnie i rzetelnie nad tym wszystkim, co powiedziałem, ponieważ to już 
jest dwa lata walki o szkołę branżową. Dwa lata trzymania dzieci w zawieszeniu, dwa lata 
udawania, że coś robimy, a tak naprawdę nie robimy. Jest to niesamowicie przykre, tym 
bardziej, że zobowiązaliście się do czegoś innego i mówiliście coś innego. Jest to niesamowicie 
przykre, ponieważ rozmawiając z każdym z was w cztery oczy, na zasadzie jakiegoś bardziej 
intymnego spotkania, zupełnie inną linię reprezentujecie. Zdajecie sobie sprawę z problemu,  
z konieczności, natomiast, kiedy przychodzi do głosowania, sytuacja się całkowicie odwraca. 
Dlatego jeszcze raz was proszę o to, abyście się pochylili nad tym, co powiedziałem i abyście 
zrozumieli, że tak naprawdę los każdego z tych dzieci jest teraz w waszych rękach i od tego, 
jak zagłosujecie, jak się zachowacie, będzie zależała ich przyszłość. 

       14. Wnioski. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zapytał, czy Radni mają do złożenia wnioski? 

       Radny Roman Śliwiński: mój wniosek będzie dotyczył może Komisji Oświaty. Solidarność od 
tego jest, żeby reprezentować Związki Zawodowe, uczniów, nauczycieli itd. Może Komisja 
Oświaty pochyliłaby się nad tym problemem wzorem np. Gminy Szprotawa. Zmieńmy organ 
prowadzący dla Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego, może akurat wtedy inny 
organ prowadzący, nie będę wskazywał, który, żeby nie być posądzony o złośliwość. Może 
akurat organ prowadzący spełni te żądania, które przedstawił Pan Przewodniczący 
Solidarności. Drugi mój wniosek, może nie tak intymny, jak Pana Przewodniczącego, bo nie 
przypominam sobie, żeby intymnie ktoś rozmawiał ze mną, czy z kolegą radnym. Niech Pan 
Przewodniczący na przyszłość używa bardziej trafnych sformułowań i jeżeli Pan rozmawiał, 
może Pan powiedzieć, że z tym, czy z tym radnym rozmawiałem, a nie uogólniać, bo to może 
być źle odebrane.  
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       15. Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1115 ogłosił zamknięcie XXXI sesji V kadencji 
Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 lutego 2018 roku. 

               Protokołowała  

          Henryka Świątek  
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